

HISTORIATIE TOJA

Jatkuvien korvausten indeksitarkistus

Työntekijäin eläkelain palkkaindeksi (395/1961)

(sääd.kok. 875/71 1 § ja 876/71 1 §;)

Vuosi	Indeksiluku	Säädöskokoelman numero
1971	216	693/70
1972	247	751/71
1973	274	748/72
1974	315	820/73
1975	383	831/74
1976	462	930/75
1977	524	895/76
1978	573	810/77
1979	608	847/78
1980	665	812/79
1981	745	737/80
1982	836	737/81
1983	915	782/82
1984	1006	809/83
1985	1088	757/84
1986	1165	839/85
1987	1225	788/86
1988	1291	813/87
1989	1387	927/88
1990	1481	942/89
1991	1595	940/90
1992	1682	1296/91
1993	1688	1343/92
1994	1688	1074/93
1995	1712	760/94

1996	1760/1737	1519/95
1997	1791/1754	741/96
1998	1825/1783	957/97
1999	1868/1812	778/98
2000	1903/1838	977/1999
2001	1981/1912	883/2000
2002	2054/1968	869/2001
2003	2103/2002	867/2002
2004	2151/2028	895/2003

Eräiden liikennevahingonkorvausten sitomisesta palkkatasoon annetun lain 1 §:n väliaikaisesta muuttamisesta annetun lain (1351/2004) mukaan liikennevakuutuksesta henkilövahingon johdosta suoritettaviin korvauksiin tehdään indeksitarkistus soveltaen työntekijäin eläkelain muuttamisesta annetun lain (634/2003) voimaantulossäännöksen 17 momentin ja työntekijäin eläkelain (395/1961) 9 §:n mukaisia indeksilukuja (ks. soveltamisohjeet 10, 11, 12 ja 13/2004.)

Vuosi	Indeksiluku	Palkkakerroin	Sääd.kok.
2005	2191/2047	1,028	924/2004, 923/2004 ja 922/2004

Indeksijärjestelmä on muuttunut 1.1.2006 alkaen (Laki eräiden liikennevahingonkorvausten sitomisesta palkkatasoon annetun lain muuttamisesta 1097/2005) sillä tavoin, että maksussa olevaan jatkuvan ansionmenetyksen ja elatuksen menetyksen korvauksen määrään sovelletaan eläkeindeksiä. Jatkuva korvaus, jonka maksaminen alkaa tulevaisuudessa on muunnettava maksamisen alkamisvuoden tasoon palkkakertoimella tai aikaisempien vuosien osalta kulloinkin voimassa olleella indeksillä ja vuodesta 2005 alkaen palkkakertoimella (ks. soveltamisohje 2/2006.)

Vuosi	Indeksiluku	Palkkakerroin	Säädöskokoelman numero
2006	2081	1,063	845/2005 ja 844/2005
2007	2127	1,100	927/2006 ja 926/2006
2008	2178	1,124	917/2007 ja 916/2007
2009	2286	1,192	660/2008 ja 659/2008
2010	2292	1,231	817/2009 ja 816/2009
2011	2323	1,253	900/2010 ja 899/2010
2012	2407	1,291	1091/2011 ja 1090/2011
2013	2475	1,327	583/2012 ja 582/2012

2014	2509	1,350	724/2013 ja 723/2013
2015	2519	1,363	867/2014 ja 839/2014
2016	2519	1,373	1290/2015 ja 1289/2015
2017	2534	1,389	890/2016 ja 891/2016
2018	2548	1,391	709/2016 ja 708/2016
2019	2585	1,417	837/2018 ja 836/2018
2020	2617	1,446	1031/2019 ja 1030/2019
2021	2631	1,465	716/2020 ja 715/2020
2022	2691	1,501	897/2021 ja 896/2021
2023	2874	1,558	866/2022 ja 865/2022
2024	3037	1,637	982/2023 ja 981/2023
2025	3077	1,673	574/2024 ja 573/2024

Liikennevakuutuslain perusteella maksettavista ansionmenetyskorvauksista vähennettävien ns. työntekijämaksujen yhteismäärät vuodesta 2010 lukien

2010	5,83 % palkasta
2011	6,12 % palkasta
2012	6,57 % palkasta
2013	6,49 % palkasta
2014	6,89 % palkasta
2015	7,13 % palkasta
2016	7,67 % palkasta
2017	7,75 % palkasta
2018	8,25 % palkasta
2019	8,25 % palkasta
2020	8,40 % palkasta
2021	8,55 % palkasta
2022	8,65 % palkasta
2023	8,65 % palkasta
2024	7,94 % palkasta
2025	7,74 % palkasta

Historiatietoja

Kipu ja särky

Markkamääräiset normikorvaukset

	A	B1	B2	C1	C2	C3
1.1.1960 – 31.5.1963	ei	ei - 200	50 – 600	100 – 2 000	500 – 4 000	1 500 -
1.6.1963 – 31.12.1964	ei	ei - 250	200 – 750	400 – 2 250	800 – 4 500	1 600 -
1.1.1965 – 31.12.1966	ei	50 - 400	250 – 1 000	500 – 2 750	900 – 5 250	1 800 -
1.1.1967 – 31.12.1967	ei	60 - 450	300 – 1 200	600 – 3 200	1 000 – 6 000	2 000 -
1.1.1968 – 31.3.1970	ei	60 - 500	300 – 1 300	700 – 3 500	1 100 – 6 500	2 200 -
1.4.1970 – 31.12.1971	ei	70 - 600	350 – 1 500	750 – 4 000	1 350 – 7 800	2 700 -
1.1.1972 – 31.12.1972	ei	80 - 700	400 – 1 800	900 – 4 800	1 600 – 9 500	3 200 -
1.1.1973 – 31.12.1973	ei	90 – 750	450 – 2 000	1 000 – 5 300	1 800 – 10 500	3 500 -
1.1.1974 – 31.12.1974	ei	100 - 900	500 – 2 300	1 200 – 6 000	2 000 – 12 000	4 000 -
1.1.1975 – 31.12.1975	ei	120 – 1 100	600 – 2 800	1 500 – 7 300	2 500 – 15 000	5 000 -
1.1.1976 – 31.12.1976	ei	140 – 1 300	700 – 3 300	1 800 – 8 700	3 000 – 18 000	6 000 -
1.1.1977 – 31.12.1977	ei	150 – 1 400	750 – 3 500	2 000 – 9 400	3 200 – 19 000	6 500 -
1.1.1978 – 31.12.1978	ei	160 – 1 500	800 – 3 800	2 200 – 10 300	3 500 – 21 000	7 000 -
1.1.1979 – 31.12.1979	ei	170 – 1 600	850 – 4 000	2 300 – 10 900	3 700 – 22 000	7 400 -
1.1.1980 – 31.12.1980	ei	190 – 1 800	1 200 – 4 400	3 500 -12 000	8 000 – 24 000	10 000 -
1.1.1981 – 31.12.1981	ei	200 – 2 000	1 600 – 4 900	4 400 – 13 500	11 000 – 27 000	15 000 -
1.1.1982 – 31.12.1982	ei	220 – 2 200	1 800 – 5 400	4 800 – 15 000	12 000 – 30 000	20 000 -
1.1.1983 – 31.12.1983	ei	240 – 2 400	2 400 – 5 900	5 900 – 16 400	15 000 - 33 000	25 000 -
1.1.1984 – 31.12.1984	ei	300 – 2 600	2 600 – 6 500	6 500 – 18 000	18 000 – 33 000	33 000 -
1.1.1985 – 31.12.1985	ei	300 – 2 800	2 800 – 7 000	7 000 – 19 500	19 500 – 36 000	36 000 -
1.1.1986 – 31.12.1986	ei	350 – 3 000	3 000 – 7 500	7 500 – 21 000	21 000 – 38 000	38 000 -
1.1.1987 – 31.12.1987	ei	400 – 3 200	3 200 – 8 000	8 000 – 22 000	22 000 – 40 000	40 000 -
1.1.1988 – 31.12.1988	ei	420 – 3 400	3 400 – 8 400	8 400 – 23 000	23 000 – 42 000	42 000 -
1.1.1989 – 31.12.1989	ei	500 – 3 700	3 700 – 9 000	9 000 – 25 000	25 000 – 45 000	45 000 -
1.1.1990 – 31.12.1990	ei	500 – 4 000	4 000 – 9 600	9 600 – 27 000	27 000 – 48 000	48 000 -
1.1.1991 – 31.12.1991	ei	600 – 4 300	4 300 – 10 400	10 400 – 29 000	29 000 – 52 000	52 000 -
1.1.1992 – 31.12.1992	ei	600 – 4 500	4 500 – 11 000	11 000 – 31 000	31 000 – 55 000	55 000 -
1.1.1993 – 31.12.1994	ei	600 – 4 500	4 500 – 11 000	11 000 – 31 000	31 000 – 55 000	55 000 -
1.1.1995 – 31.12.1995	ei	1 000 – 5 000	5 000 – 12 000	12 000 – 32 000	32 000 – 60 000	60 000 -
1.1.1996 - 31.12.1996	ei	1 000 – 5 000	5 000 – 12 000	12 000 - 33 000	33 000 – 62 000	62 000 -
1.1.1997 - 31.12.1997	ei	1 000 – 5 000	5 000 – 12 000	12 000 – 33 000	33 000 – 65 000	65 000 -
1.1.1998 – 31.12.1998	ei	1 000 – 5 000	5 000 – 12 000	12 000 – 35 000	35 000 – 70 000	70 000 -
1.1.1999 – 31.12.2000	ei	1 000 – 5 000	5 000 – 15 000	15 000 – 40 000	40 000 – 80 000	80 000 -
1.1.2001 – 31.12.2001	ei	1 000 – 5 000	5 000 – 16 000	16 000 – 40 000	40 000 – 90 000	90 000 -

Euromääräiset normikorvaukset

	A	B1	B2	C1	C2	C3
1.1.2002 – 31.12.2003	ei	200 – 1 000	1 000 – 2 800	2 800 – 7 000	7 000 – 16 000	16 000 -
1.1.2004 – 31.12.2004	ei	200 – 1 000	1 000 – 2 800	2 800 – 7 200	7 200 – 16 400	16 400 -
1.1.2005 – 31.12.2005	ei	200 – 1 000	1 000 – 2 900	2 900 – 7 300	7 300 – 16 700	16 700 -

Historiatietoja

Tilapäinen haitta, fyysiset vammat

	1	2	3	4	5	6
1.1.2006 – 31.12.2006	ei	200 – 1 000	1 000 – 3 000	3 000 – 7 500	7 500 – 17 000	17 000 -
1.1.2007 – 31.12.2007	ei	200 – 1 000	1 000 – 3 100	3 100 – 7 700	7 700 – 17 400	17 400 -
1.1.2008 – 31.12.2008	ei	200 – 1 000	1 000 – 3 200	3 200 – 7 900	7 900 – 17 800	17 800 -
1.1.2009 – 31.12.2009	ei	200 – 1 000	1 000 – 3 400	3 400 – 8 300	8 300 – 18 800	18 800 -
1.1.2010 – 31.12.2010	ei	200 - 1 000	1 000 – 3 500	3 500 – 8 400	8 400 – 19 000	19 000 -
1.1.2011 – 31.12.2012	ei	200 - 1 000	1 000 – 3 500	3 500 – 8 500	8 500 – 19 500	19 500 -
1.1.2012 – 31.12.2012	ei	200 – 1 000	1 000 – 3 600	3 600 – 8 700	8 700 – 20 000	20 000 -
1.1.2013 – 31.12.2013	ei	200 – 1 000	1 000 – 3 700	3 700 – 8 900	8 900 – 20 500	20 500 -
1.1.2014 – 31.12.2014	ei	200 – 1 200	1 200 – 3 800	3 800 – 9 000	9 000 – 20 800	20 800 -
1.1.2015 – 31.12.2016	ei	200 – 1 200	1 200 – 3 800	3 800 – 9 000	9 000 – 20 900	20 900 -
1.1. 2017 – 31.12.2017	ei	300 – 1 200	1 200 – 3 800	3 800 – 9 100	9 100 – 21 000	21 000 -
1.1.2018 – 31.12.2018	ei	300 – 1 200	1 200 – 3 800	3 800 – 9 100	9 100 – 21 100	21 100 -
1.1.2019 – 31.12.2019	ei	300 – 1 200	1 200 – 3 900	3 900 – 9 200	9 200 – 21 400	21 400 -
1.1.2020 – 31.12.2020	ei	300 – 1 200	1 200 – 3 900	3 900 – 9 300	9 300 – 21 700	21 700 -
1.1.2021 – 31.12.2021	ei	300 – 1 200	1 200 – 3 900	3 900 – 9 300	9 300 – 21 800	21 800 -
1.1.2022 – 31.12.2022	ei	300 – 1 300	1 300 – 4 100	4 100 – 9 600	9 600 – 22 200	22 200 -
1.1.2023 – 31.12.2023	ei	300 – 1 400	1 400 – 4 200	4 200 – 9 900	9 900 – 23 500	23 500 -
1.1.2024 – 31.12.2024	ei	300 – 1 500	1 500 – 4 400	4 400 – 10 500	10 500 – 24 800	24 800 -
1.1.2025 –	ei	300 – 1 500	1 500 – 4 500	4 500 – 10 600	10 600 – 25 000	25 000 -

Tilapäinen psyykinen haitta

	lievää vähäisempi psyykinen haitta*	lievä psyykinen haitta**	vaikea psyykinen haitta
1.1.2006 – 31.12.2006	100- 500	500 – 3 000	3 000 -7 500
1.1.2007 – 31.12.2007	100 – 500	500 – 3 100	3 100 – 7 700
1.1.2008 – 31.12.2008	100 – 500	500 – 3 200	3 200 – 7 900
1.1.2009 – 31.12.2009	100 – 500	500 – 3 400	3 400 – 8 300
1.1.2010 – 31.12.2010	100 – 500	500 – 3 500	3 500 – 8 400
1.1.2011 – 31.12.2011	100 – 500	500 – 3 500	3 500 – 8 500
1.1.2012 – 31.12.2012	100 – 500	500 – 3 600	3 600 – 8700
1.1.2013 – 31.12.2013	100 - 500	500 – 3 700	3 700 – 8 900
1.1.2014 – 31.12.2016	100 – 500	500 – 3 800	3 800 – 9 000
1.1.2017 – 31.12.2018	300 – 1 200	1 200 – 3 800	3 800 – 9 100
1.1.2019 – 31.12.2019	300 – 1 200	1 200 – 3 900	3 900 – 9 200
1.1.2020 – 31.12.2021	300 – 1 200	1 200 – 3 900	3 900 - 9 300
1.1.2022 – 31.12.2022	300 – 1 300	1 300 – 4 100	4 100 – 9 600
1.1.2023 – 31.12.2023	300- 1 400	1 400 – 4 200	4 200 – 9 900
1.1.2024 – 31.12.2025	300 – 1 500	1 500 – 4 400	4 400 – 10 500
1.1.2025 –	300 – 1 500	1 500 – 4 500	4 500 – 10 600

*) 1.1.2022 alkaen lievä psyykinen haitta

**) 1.1.2022 alkaen lievää vaikeampi psyykinen haitta

Historiatietoja

Pysyvä vika ja haitta

Markkamääräiset normikorvaukset; perusasteikko

1.1.1960 – 31.12.1964	20 000
1.1.1965 – 31.12.1966	24 000
1.1.1967 – 31.12.1967	28 000
1.1.1968 – 31.3.1970	30 000
1.4.1970 – 31.12.1971	34 000
1.1.1972 – 31.12.1972	40 000
1.1.1973 – 31.12.1973	44 000
1.1.1974 – 31.12.1974	50 000

1.1.1975 – 31.12.1975	60 000
1.1.1976 – 31.12.1976	70 000
1.1.1977 – 31.12.1977	75 000
1.1.1978 – 31.12.1978	80 000
1.1.1979 – 31.12.1979	85 000
1.1.1980 – 31.12.1980	90 000
1.1.1981 – 31.12.1981	100 000
1.1.1982 – 31.12.1982	115 000

Haittaluokitukseen perustuvat markkamääräiset normikorvaukset

	Nuori henkilö	Perusasteikko
1.1.1982–31.12.1982	3 100 mk/haittaluokka	6 300 mk/haittaluokka
1.1.1983–31.12.1983	3 450 mk/haittaluokka	6 900 mk/haittaluokka
1.1.1984–31.12.1984	3 800 mk/haittaluokka	7 600 mk/haittaluokka
1.1.1985–31.12.1985	4 100 mk/haittaluokka	8 200 mk/haittaluokka
1.1.1986–31.12.1986	4 400 mk/haittaluokka	8 800 mk/haittaluokka
1.1.1987–31.12.1987	4 600 mk/haittaluokka	9 200 mk/haittaluokka
1.1.1988–31.12.1988	4 850 mk/haittaluokka	9 700 mk/haittaluokka
1.1.1989–31.12.1989	5 200 mk/haittaluokka	10 400 mk/haittaluokka
1.1.1990–31.12.1990	5 600 mk/haittaluokka	11 200 mk/haittaluokka
1.1.1991–31.12.1991	6 000 mk/haittaluokka	12 000 mk/haittaluokka
1.1.1992–31.12.1992	6 350 mk/haittaluokka	12 700 mk/haittaluokka
1.1.1993–31.12.1994	6 350 mk/haittaluokka	12 700 mk/haittaluokka
1.1.1995–31.12.1995	6 500 mk/haittaluokka	13 000 mk/haittaluokka
1.1.1996–31.12.1996	6 700 mk/haittaluokka	13 400 mk/haittaluokka
1.1.1997–31.12.1997	6 800 mk/haittaluokka	13 600 mk/haittaluokka
1.1.1998–31.12.1999	7 000 mk/haittaluokka	14 000 mk/haittaluokka
1.1.2000–31.12.2000	7 300 mk/haittaluokka	14 600 mk/haittaluokka
1.1.2001–31.12.2001	7 600 mk/haittaluokka	15 200 mk/haittaluokka

Haittaluokitukseen perustuvat euromääräiset normikorvaukset

	Nuori Henkilö	Perusasteikko
1.1.2002 – 31.12.2002	1 325 €/haittaluokka	2 650 €/haittaluokka
1.1.2003 – 31.12.2003	1 355 €/haittaluokka	2 710 €/haittaluokka
1.1.2004 – 31.12.2004	1 385 €/haittaluokka	2 770 €/haittaluokka
1.1.2005 – 31.12.2005	1 410 €/haittaluokka	2 820 €/haittaluokka
1.1.2006 – 31.12.2006	1 445 €/haittaluokka	2 890 €/haittaluokka ⁽¹⁾
1.1.2007 – 31.12.2007	1 485 €/haittaluokka	2 970 €/haittaluokka ⁽²⁾
1.1.2008 – 31.12.2008	1 515 €/haittaluokka	3 030 €/haittaluokka ⁽³⁾
1.1.2009 – 31.12.2009	1 600 €/haittaluokka	3 200 €/haittaluokka ⁽⁴⁾
1.1.2010 – 31.12.2010	1 625 €/haittaluokka	3 250 €/haittaluokka ⁽⁵⁾
1.1.2011 – 31.12.2011	1 650 €/haittaluokka	3 300 €/haittaluokka ⁽⁶⁾
1.1.2012 – 31.12.2012	1 700 €/haittaluokka	3 400 €/haittaluokka ⁽⁷⁾
1.1.2013 – 31.12.2013	1750 €/haittaluokka	3 500 €/haittaluokka ⁽⁸⁾
1.1.2014 – 31.12.2014	1775 €/haittaluokka	3 550 €/haittaluokka ⁽⁹⁾
1.1.2015 - 31.12.2016	1780 €/haittaluokka	3 560 €/haittaluokka ⁽¹⁰⁾
1.1.2017 – 31.12.2017	2 000 €/haittaluokka	4 000 €/haittaluokka ⁽¹¹⁾
1.1.2018 – 31.12.2018	2 010 €/haittaluokka	4 020 €/haittaluokka ⁽¹²⁾
1.1.2019 – 31.12.2019	2 040 €/haittaluokka	4 080 €/haittaluokka ⁽¹³⁾
1.1.2020 – 31.12.2020	2 065 €/haittaluokka	4 130 €/haittaluokka ⁽¹⁴⁾
1.1.2021 – 31.12.2021	2 075 €/haittaluokka	4 150 €/haittaluokka ⁽¹⁵⁾
1.1.2022 – 31.12.2022	2 120 €/haittaluokka	4 240 €/haittaluokka ⁽¹⁶⁾
1.1.2023 – 31.12.2023	2 200 €/haittaluokka	4 400 €/haittaluokka ⁽¹⁷⁾
1.1.2024 – 31.12.2024	2 240 €/haittaluokka	4 480 €/haittaluokka ⁽¹⁸⁾
1.1.2025 –	2 250 €/haittaluokka	4 500 €/haittaluokka ⁽¹⁹⁾

Historiatietoja

1) Haittaluokat 16 - 20, 1.1. - 31.12.2006

Haittaluokka	Nuoren henkilön korvausasteikko (alle 18-vuotias)	Perusasteikko (18-vuotias)
20	43 350 €	86 700 €
19	38 437 €	76 874 €
18	33 813 €	67 626 €
17	29 478 €	58 956 €
16	254 320 €	50 864 €

2) Haittaluokat 16 - 20, 1.1.2007- 31.12.2007

Haittaluokka	Nuoren henkilön korvausasteikko (alle 18-vuotias)	Perusasteikko (18-vuotias)
20	44 550 €	89 100 €
19	39 501 €	79 002 €
18	34 749 €	69 498 €
17	30 294 €	60 588 €
16	26 136 €	52 272 €

3) Haittaluokat 16 - 20, 1.1.2008 – 31.12.2008

Haittaluokka	Nuoren henkilön korvausasteikko (alle 18-vuotias)	Perusasteikko (18-vuotias)
20	45 450 €	90 900 €
19	40 299 €	80 598 €
18	35 451 €	70 902 €
17	30 906 €	61 812 €
16	26 664 €	53 328 €

4) Haittaluokat 16 - 20, 1.1.2009 – 31.12.2009

Haittaluokka	Nuoren henkilön korvausasteikko (alle 18-vuotias)	Perusasteikko (18-vuotias)
20	48 000 €	96 000 €
19	42 560 €	85 120 €
18	37 440 €	74 880 €
17	32 640 €	65 280 €
16	28 160 €	56 320 €

5) Haittaluokat 16 - 20, 1.1.2010 – 31.12.2010

Haittaluokka	Nuoren henkilön korvausasteikko (alle 18-vuotias)	Perusasteikko (18-vuotias)
20	48 750 €	97 500 €
19	43 225 €	86 450 €
18	38 025 €	76 050 €
17	33 150 €	66 300 €
16	28 600 €	57 200 €

6) Haittaluokat 16 - 20, 1.1.2011 – 31.12.2011

Haittaluokka	Nuoren henkilön korvausasteikko (alle 18-vuotias)	Perusasteikko (18-vuotias)
20	49 500 €	99 000 €
19	43 890 €	87 780 €
18	38 610 €	77 220 €
17	33 660 €	67 320 €
16	29 040 €	58 080 €

7) Haittaluokat 16 – 20, 1.1.2012 – 31.12.2012

Haittaluokka	Nuoren henkilön korvausasteikko (alle 18-vuotias)	Perusasteikko (18-vuotias)
20	51 000 €	102 000 €
19	45 220 €	90 440 €
18	39 780 €	79 560 €
17	34 680 €	69 360 €
16	29 920 €	59 840 €

8) Haittaluokat 16 – 20, 1.1.2013 – 31.12.2013

Haittaluokka	Nuoren henkilön korvausasteikko (alle 18-vuotias)	Perusasteikko (18-vuotias)
20	52 500 €	105 000 €
19	46 550 €	93 100 €
18	40 950 €	81 900 €
17	35 700 €	71 400 €
16	30 800 €	61 600 €

9) Haittaluokat 16 – 20, 1.1.2014 – 31.12.2014

Haittaluokka	Nuoren henkilön korvausasteikko (alle 18-vuotias)	Perusasteikko (18-vuotias)
20	53 250 €	106 500 €
19	47 215 €	94 430 €
18	41 535 €	83 070 €
17	36 210 €	72 420 €
16	31 240 €	62 480 €

10) Haittaluokat 16 – 20, 1.1.2015 – 31.12.2016

Haittaluokka	Nuoren henkilön korvausasteikko (alle 18-vuotias)	Perusasteikko (18-vuotias)
20	53 400 €	106 800 €
19	47 348 €	94 696 €
18	41 652 €	83 304 €
17	36 312 €	72 624 €
16	31 328 €	62 656 €

11) Haittaluokat 16 – 20, 1.1.2017 – 31.12.2017

Haittaluokka	Nuoren henkilön korvausasteikko (alle 18-vuotias)	Perusasteikko (18-vuotias)
20	60 000 €	120 000 €
19	53 200 €	106 400 €
18	46 800 €	93 600 €
17	40 800 €	81 600 €
16	35 200 €	70 400 €

12) Haittaluokat 16 – 20, 1.1.2018 – 31.12.2018

Haittaluokka	Nuoren henkilön korvausasteikko (alle 18-vuotias)	Perusasteikko (18-vuotias)
20	60 300 €	120 600 €
19	53 466 €	106 932 €
18	47 034 €	94 068 €
17	41 004 €	82 008 €
16	35 376 €	70 752 €

13) Haittaluokat 16 – 20, 1.1.2019 – 31.12.2019

Haittaluokka	Nuoren henkilön korvausasteikko (alle 18-vuotias)	Perusasteikko (18-vuotias)
20	61 200 €	122 400 €
19	54 264 €	108 528 €
18	47 736 €	95 472 €
17	41 616 €	83 232 €
16	35 904 €	71 808 €

14) Haittaluokat 16 – 20, 1.1.2020 – 31.12.2020

Haittaluokka	Nuoren henkilön korvausasteikko (alle 18-vuotias)	Perusasteikko (18-vuotias)
20	61 950 €	123 900 €
19	54 929 €	109 858 €
18	48 321 €	96 642 €
17	42 126 €	84 252 €
16	36 344 €	72 688 €

15) Haittaluokat 16 – 20, 1.1.2021 – 31.12.2021

Haittaluokka	Nuoren henkilön korvausasteikko (alle 18-vuotias)	Perusasteikko (18-vuotias)
20	62 250 €	124 500 €
19	55 195 €	110 390 €
18	48 555 €	97 110 €
17	42 330 €	84 660 €
16	36 520 €	73 040 €

16) Haittaluokat 16 – 20, 1.1.2022 – 31.12.2022

Haittaluokka	Nuoren henkilön korvausasteikko (alle 18-vuotias)	Perusasteikko (18-vuotias)
20	63 600 €	127 200 €
19	56 392 €	112 784 €
18	49 608 €	99 216 €
17	43 248 €	86 496 €
16	37 312 €	74 624 €

17) Haittaluokat 16 – 20, 1.1.2023 – 31.12.2023

Haittaluokka	Nuoren henkilön korvausasteikko (alle 18-vuotias)	Perusasteikko (18-vuotias)
20	66 000 €	132 000 €
19	58 520 €	117 040 €
18	51 480 €	102 960 €
17	44 880 €	89 760 €
16	38 700 €	77 400 €

18) Haittaluokat 16 – 20, 1.1.2024 – 31.12.2024

Haittaluokka	Nuoren henkilön korvausasteikko (alle 18-vuotias)	Perusasteikko (18-vuotias)
20	67 200 €	134 400 €
19	59 584 €	119 168 €
18	52 416 €	104 832 €
17	45 696 €	91 392 €
16	39 424 €	78 848 €

19) Haittaluokat 16 – 20, 1.1.2025 –

Haittaluokka	Nuoren henkilön korvausasteikko (alle 18-vuotias)	Perusasteikko (18-vuotias)
20	67 500 €	135 000 €
19	59 850 €	119 700 €
18	105 300 €	104 832 €
17	45 900 €	91 800 €
16	39 600 €	79 200 €

Historiatietoja

Pysyvä kosmeettinen haitta

Markkamääräiset normikorvaukset; perusasteikko

16.3.1973 - 31.12.1974	11 000
1.1.1975 - 31.12.1975	12 000
1.1.1976 - 31.12.1976	14 000
1.1.1977 - 31.12.1977	15 000
1.1.1978 - 31.12.1978	16 000
1.1.1979 - 31.12.1979	17 000
1.1.1980 - 31.12.1980	18 000
1.1.1981 - 31.12.1981	20 000
1.1.1982 - 31.12.1982	23 000

Vammakohtaiseen luokitteluun perustuvat markkamääräiset normikorvaukset

	1a	1b	1c	2a	2b
1.1.1983 – 31.12.1983	1 500 - 3 500	3 500 - 8 500	8 500 - 15 000	15 000 - 28 000	yli 28 000
1.1.1984 – 31.12.1984	1 600 - 3 800	3 800 - 9 300	9 300 - 16 500	16 500 - 31 000	yli 31 000
1.1.1985 – 31.12.1985	1 700 - 4 100	4 100 - 10 000	10 000 - 18 000	18 000 - 34 000	yli 34 000
1.1.1986 – 31.12.1986	1 800 - 4 400	4 400 - 10 700	10 700 - 19 000	18 000 - 36 000	yli 36 000
1.1.1987 – 31.12.1987	2 300 - 5 500	5 500 - 13 500	13 500 - 24 000	24 000 - 45 000	yli 45 000
1.1.1988 – 31.12.1988	2 400 - 6 000	6 000 - 14 000	14 000 - 25 000	25 000 - 47 000	yli 47 000
1.1.1989 – 31.12.1989	2 600 - 6 500	6 500 - 15 000	15 000 - 27 000	27 000 - 50 000	yli 50 000
1.1.1990 – 31.12.1990	2 800 - 7 000	7 000 - 16 000	16 000 - 29 000	29 000 - 53 000	yli 53 000
1.1.1991 – 31.12.1991	3 000 - 8 000	8 000 - 17 000	17 000 - 31 000	31 000 - 57 000	yli 57 000
1.1.1992 – 31.12.1992	3 200 - 8 400	8 400 - 18 000	18 000 - 33 000	33 000 - 60 000	yli 60 000
1.1.1993 – 31.12.1993	3 200 - 8 400	8 400 - 18 000	18 000 - 33 000	33 000 - 60 000	yli 60 000
1.1.1995 – 31.12.1995	3 500 - 9 000	9 000 - 18 000	18 000 - 35 000	35 000 - 70 000	yli 70 000
1.1.1996 – 31.12.1996	3 500 - 9 000	9 000 - 19 000	19 000 - 36 000	36 000 - 72 000	yli 72 000
1.1.1997 – 31.12.1997	3 500 - 9 000	9 000 - 19 000	19 000 - 35 000	35 000 - 75 000	yli 75 000
1.1.1998 – 31.12.1998	4 000 - 10 000	10 000 - 20 000	20 000 - 40 000	40 000 - 80 000	yli 80 000
1.1.1999 – 31.12.2000	4 000 - 10 000	10 000 - 25 000	25 000 - 50 000	50 000 - 100 000	yli 100 000
1.1.2001 – 31.12.2001	4 000 - 10 000	10 000 - 27 000	27 000 - 50 000	50 000 - 110 000	yli 110 000

Vammakohtaiseen luokitukseen perustuvat euromääräiset normikorvaukset

	1a	1b	1c	2a	2b
1.1.2002 – 31.12.2002	700 – 1 800	1 800 – 4 500	4 500 – 9 000	9 000 – 18 000	yli 18 000
1.1.2003 – 31.12.2003	700 – 1 800	1 800 – 4 700	4 700 – 9 200	9 200 – 18 000	yli 18 000
1.1.2004 – 31.12.2004	700 – 1 800	1 800 – 4 800	4 800 – 9 400	9 400 – 19 000	yli 19 000
1.1.2005 – 31.12.2005	700 – 1 900	1 900 – 4 900	4 900 – 9 600	9 600 – 19 300	yli 19 300
	1	2	3	4	5
1.1.2006 – 31.12.2006	700 – 1900	1900 – 5000	5 000 – 9800	9 800 – 19 700	yli 19 700
1.1.2007 – 31.12.2007	800 – 2 000	2 000 – 5 100	5 100 – 10 000	10000 – 20 100	yli 20 100
1.1.2008 – 31.12.2008	800 – 2 000	2 000 – 5 200	5 200 – 10.200	10 200 – 20 500	yli 20 500
1.1.2009 – 31.12.2009	800 – 2 100	2 100 – 5 500	5 500 – 10 800	10 800 – 21 600	yli 21 600
1.1.2010 – 31.12.2010	800 – 2 100	2 100 – 5 600	5 600 – 11 000	11 000 – 22 000	yli 22 000
1.1.2011 – 31.12.2011	800 – 2 100	2 100 – 5 700	5 700 – 11 200	11 200 – 22 300	yli 22 300
1.1.2012 – 31.12.2012	800 – 2 200	2 200 – 5 800	5 800 – 11 500	11 500 – 23 000	yli 23 000
1.1.2013 – 31.12.2013	800 – 2 200	2 200 - 5 900	5 900 – 11 800	11 800 - 23 600	yli 23 600 -
1.1.2014 – 31.12.2014	800 – 2 200	2 200 – 6 000	6 000 – 12 000	12000 – 23 900	yli 23 900 -
1.1.2015 – 31.12.2016	800 – 2 200	2 200 – 6 000	6 000 – 12 000	12 000 - 24 000	yli 24 000 -
1.1.2017 – 31.12.2017	800 – 2 200	2 200 – 6 000	6 000 – 12 100	12 100 – 24 100	yli 24 100 -
1.1.2018 – 31.12.2018	800 – 2 200	2 200 – 6 000	6 000 – 12 200	12 200 – 24 200	yli 24 200
1.1.2019 – 31.12.2019	800 – 2 300	2 300 – 6 100	6 100 – 12 400	12 400 – 24 500	yli 24 500 -
1.1.2020 – 31.12.2020	800 – 2 300	2 300 – 6 200	6 200 – 12 600	12 600 – 24 800	yli 24 800 -
1.1.2021 – 31.12.2021	800 – 2 300	2 300 – 6 200	6 200 – 12 700	12 700 – 24 900	yli 24 900 -
1.1.2022 – 31.12.2022	900 – 2 400	2 400 – 6 400	6 400 – 13 000	13 000 – 25 300	yli 25 300 -
1.1.2023 – 31.12.2023	900 – 2 500	2 500 – 6 500	6 500 – 13 400	13 400 – 26 000	yli 26 000 -
1.1.2024 – 31.12.2024	900 – 2 600	2 600 – 6 900	6 900 -14 200	14200 - 27500	yli 27 500 -
1.1.2025 –	900 – 2 600	2 600 – 7 000	7 000 – 14 300	14 300 – 27 800	yli 27 800 -

Historiatietoja

Avuttomuuslisät 1.4.1962 alkaen, hoitotuet 1.1.1989 alkaen ja vaatelisät

	LUOKAT	avuttomuuslisä/hoitotuki (suluissa sokealle kahdelta ensimmäiseltä vuodelta ja sen jälkeen)	Vaatelisä
1.4.1962 – 31.5.1964			
markkaa/päivä	I	6,25 (6,25 ja 3,20)	0,5
	II	5	0,4
	III	3,5	0,2
	IV	2	0,15
1.6.1964 – 30.4.1966			
markkaa/päivä	I	7,50 (7,50 ja 3,75)	0,6
	II	6	0,45
	III	4,2	0,25
	IV	2,25	0,2
1.5.1966 – 29.2.1968			
markkaa/päivä	I	8,75 (8,75 ja 4,48)	0,7
	II	7	0,56
	III	4,9	0,29
	IV	2,8	0,23
1.3.1968 – 28.2.1970			
markkaa/päivä	I	11,00 (11,00 ja 5,65)	0,8
	II	8,8	0,64
	III	6,15	0,33
	IV	3,5	0,26
1.3.1970 – 31.12.1971			
markkaa/päivä	I	13,00 (13,00 ja 6,50)	1
	II	10,4	0,75
	III	7,15	0,38
	IV	3,9	0,28
1.1.1972 – 31.12.1972			
markkaa/päivä	I	16,00 (16,00 ja 8,00)	1,28
	II	12,8	0,96
	III	8,8	0,48
	IV	4,8	0,32
1.1.1973 – 31.12.1973			
markkaa/päivä	I	18,00 (18,00 ja 9,00)	1,44
	II	14,4	1,08
	III	9,9	0,54
	IV	5,4	0,36
1.1.1974 – 31.12.1974			
markkaa/päivä	I	20,00 (20,00 ja 10,00)	1,64
	II	16	1,23
	III	11	0,62
	IV	6	0,41
1.1.1975 – 31.12.1975			
markkaa/päivä	I	25,00 (25,00 ja 12,50)	2
	II	20	1,5
	III	13,75	0,75
	IV	7,5	0,5

1.1.1976 – 31.12.1976

markkaa/päivä	I	30,00 (30,00 ja 15,00)	2,4
	II	24	1,8
	III	16,5	0,9
	IV	9	0,6

1.1.1977 – 31.12.1977

markkaa/päivä	I	34,00 (34,00 ja 17,00)	2,72
	II	27,2	2,04
	III	18,7	1,02
	IV	10,2	0,68

1.1.1978 – 31.12.1978

markkaa/päivä	I	37,00 (37,00 ja 18,50)	2,96
	II	29,6	2,22
	III	20,35	1,11
	IV	11,1	0,74

1.1.1979 – 31.12.1979

markkaa/päivä	I	39,00 (39,00 ja 19,50)	3,16
	II	31,2	2,37
	III	21,45	1,19
	IV	11,7	0,79

1.1.1980 – 31.12.1980

markkaa/päivä	I	43,00 (43,00 ja 21,50)	3,44
	II	34,4	2,58
	III	23,65	1,29
	IV	12,9	0,86

1.1.1981 – 31.12.1981

markkaa/päivä	I	48,00 (48,00 ja 24,00)	3,88
	II	38,4	2,91
	III	26,4	1,46
	IV	14,4	0,97

1.1.1982 – 31.12.1982

markkaa/päivä	I	54,00 (54,00 ja 27,00)	4,32
	II	43,2	3,24
	III	29,7	1,62
	IV	16,2	1,08

1.1.1983 – 31.12.1983

markkaa/päivä	I	59,00 (59,00 ja 29,50)	4,76
	II	47,2	3,57
	III	32,45	1,79
	IV	17,7	1,19

1.1.1984 – 31.12.1984

markkaa/päivä	I	65,00 (65,00 ja 32,50)	5,24
	II	52	3,93
	III	35,75	1,97
	IV	19,5	1,31

1.1.1985 – 31.12.1985

markkaa/päivä	I	71,00 (71,00 ja 35,50)	5,64
	II	56,8	4,23
	III	39,05	2,12
	IV	21,3	1,41

1.1.1986 – 31.12.1986

markkaa/päivä	I	76,00 (76,00 ja 38,00)	6,04
	II	60,8	4,53
	III	41,8	2,27
	IV	22,8	1,51

1.1.1987 – 31.12.1987

markkaa/päivä	I	79,00 (79,00 ja 39,50)	6,36
	II	63,2	4,77
	III	43,45	2,39
	IV	23,7	1,59

1.1.1988 – 31.12.1988

markkaa/päivä	I	84,00 (84,00 ja 42,00)	6,68
	II	67,2	5,01
	III	46,2	2,51
	IV	25,2	1,67

1.1.1989 – 31.12.1989

markkaa/päivä	I	90,00 (90,00 ja 45,00)	7,2
	II	72	5,4
	III	49,5	2,7
	IV	27	1,8

1.1.1990 – 31.12.1990

markkaa/päivä	I	96,00 (96,00 ja 48,00)	7,7
	II	76,8	5,8
	III	52,8	2,9
	IV	28,8	1,9

1.1.1991 – 31.12.1991

markkaa/päivä	I	103,00 (103,00 ja 51,50)	8,28
	II	82,4	6,21
	III	56,65	3,11
	IV	30,9	2,07

1.1.1992 – 31.12.1992

markkaa/päivä	I	109,00 (109,00 ja 54,50)	8,72
	II	87,2	6,54
	III	59,95	3,27
	IV	32,7	2,18

1.1.1993 – 31.12.1994

markkaa/päivä	I	109,00 (109,00 ja 54,50)	8,76
	II	87,2	6,57
	III	59,95	3,29
	IV	32,7	2,19

1.1.1995 – 31.12.1995

markkaa/päivä	I	111,00 (111,00 ja 55,50)	8,88
	II	88,8	6,66
	III	61,05	3,33
	IV	33,3	2,22

1.1.1996 – 31.12.1996

markkaa/päivä	I	114,00 (114,00 ja 57,00)	9,12
	II	91,2	6,84
	III	62,7	3,42
	IV	34,2	2,28

1.1.1997 – 31.12.1997

markkaa/päivä	I	116,00 (116,00 ja 58,00)	9,28
	II	92,8	6,96
	III	63,8	3,48
	IV	34,8	2,32

1.1.1998 – 31.12.1998

markkaa/päivä	I	118,00 (118,00 ja 59,00)	9,48
	II	94,4	7,11
	III	64,9	3,56
	IV	35,4	2,37

1.1.1999 – 31.12.1999

markkaa/päivä	I	121,00 (121,00 ja 60,50)	9,68
	II	96,8	7,26
	III	66,55	3,63
	IV	36,3	2,42

1.1.2000 – 31.12.2000

markkaa/päivä	I	123,00 (123,00 ja 61,50)	9,88
	II	98,4	7,41
	III	67,65	3,71
	IV	36,9	2,47

1.1.2001 – 31.12.2001

markkaa/päivä	I	128,00 (128,00 ja 64,00)	10,28
	II	102,4	7,71
	III	70,4	3,86
	IV	38,4	2,57

1.1.2002 – 31.1.2003

euroa/päivä	I	22,35 (22,35 ja 11,18)	1,79
	II	17,88	1,34
	III	12,29	0,67
	IV	6,71	0,45

1.2.2003 – 31.12.2003

euroa/päivä	I	22,88 (22,88 ja 11,44)	1,83
	II	15,45	0,46
	III	6,87	

1.1.2004 – 31.12.2004

euroa/päivä	I	23,41 (23,41 ja 11,71)	1,87
	II	15,8	0,47
	III	7,03	

1.1.2005 – 31.12.2005

euroa/päivä	I	23,63 (23,63 ja 11,82)	1,89
	II	15,95	0,47
	III	7,1	

1.1.2006 – 31.12.2006

euroa/päivä	I	24,02 (24,02 ja 12,01)	1,92
	II	16,21	0,48
	III	7,21	

1.1.2007 – 31.12.2007

euroa/päivä	I	24,55 (24,55 ja 12,28)	1,96
	II	16,57	0,49
	III	7,37	

1.1.2008 – 31.12.2008

euroa/päivä	I	25,14 (25,14 ja 12,57)	2,01
	II	16,97	0,5
	III	7,55	

1.1.2009 – 31.12.2009

euroa/päivä	I	26,39 (26,39 ja 13,20)	2,11
	II	17,81	0,53
	III	7,92	

1.1.2010 – 31.12.2010

euroa/päivä	I	26,46 (26,46 ja 13,23)	2,11
	II	17,86	0,53
	III	7,95	

1.1.2011 – 31.12.2011

euroa/päivä	I	26,82 € (26,82 ja 13,41)	2,14 €
	II	18,10 €	0,54 €
	III	8,05 €	

1.1.2012 – 31.12.2012

euroa/päivä	I	27,78 € (27,78 ja 13,89)	2,22 €
	II	18,75 €	0,56 €
	III	8,34 €	

1.1.2013 – 31.12.2013

euroa/päivä	I	28,57 € (28,57 ja 14,48)	2,28 €
	II	19,28 €	0,57 €
	III	8,58 €	

1.1.2014 – 31.12.2014

euroa/päivä	I	28,96 € (28,96 ja 14,29)	2,31 €
	II	19,55 €	0,58 €
	III	8,70 €	

1.1.2015 – 31.12.2016

euroa/päivä	I	29,08 € (29,08 ja 14,54)	2,32 €
	II	19,63 €	0,58 €
	III	8,73 €	

1.1.2017 – 31.12.2017

euroa/päivä	I	29,25 € (29,25 ja 14,63)	2,33 €
	II	19,74 €	0,59 €
	III	8,79 €	

1.1.2018 – 31.12.2018

euroa/päivä	I	29,41 € (29,41 ja 14,71)	2,35 €
	II	19,85 €	0,59 €
	III	8,84 €	

1.1.2019 – 31.12.2019

euroa/päivä	I	29,84 € (29,84 ja 14,92)	2,38 €
	II	20,14 €	0,60 €
	III	8,96 €	

1.1.2020 – 31.12.2020

euroa/päivä	I	30,21 € (30,21 ja 15,11)	2,41 €
	II	20,39 €	0,61 €
	III	9,07 €	

1.1.2021 – 31.12.2021

euroa/päivä	I	30,37 € (30,37 ja 15,19)	2,42 €
	II	20,50 €	0,61 €
	III	9,12 €	

1.1.2022 – 31.12.2022

euroa/päivä	I	31,06 €	2,48 €
	II	20,97 €	0,62 €
	III	9,33 €	

1.1.2023 – 31.12.2023

euroa/päivä	I	33,17 €	2,65 €
	II	22,39 €	0,66 €
	III	9,97 €	

1.1.2024 – 31.12.2024

euroa/päivä	I	35,05 €	2,80 €
	II	23,66 €	0,70 €
	III	10,53 €	

1.1.2025 – 31.12.2025

euroa/päivä	I	35,52 €	2,83 €
	II	23,98 €	0,71 €
	III	10,67 €	